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El senyor Geffner Sclarsky:

Gracias, señora consellera .

No dudo de la buena voluntad . Pero, habiendo hablado 
con el presidente de la asociación, me ha dicho que están 
en concurso de acreedores; y, si no se soluciona, el 10 de 
febrero, pues, tendrían que cerrar la persiana . Por lo tanto, 
nosotros, desde Podemos, somos partidarios de que los 
servicios de rehabilitación y de inserción no sean externaliza-
dos a unas asociaciones del tercer sector .

Pero una cuestión es la solución a mediano y a largo plazo y 
otra es la que demandamos ahora, una solución inmediata 
para salir de este problema, que no ahogue a AFEMA, que 
puedan volver a trabajar sus profesionales y, fundamental-
mente y principalmente, que no se recorten prestaciones 
de rehabilitación a pacientes con trastornos de enfermedad 
mental .

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Geffner .

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

Bueno, pues, reiterarle lo mismo .

Sabe que fue aprobado y pasado por Consell antes del 
verano .

Sabe también –le he explicado– la especial atención que, 
desde la oficina autonómica de salud mental, se ha prestado a 
AFEMA . Sabe que le hemos hecho un acompañamiento y un 
asesoramiento para poder concluir con éxito la tramitación . 
Y, afortunadamente, pues, por fin, han llegado los papeles 
necesarios a la conselleria, hace tan solo unos pocos días .

Y, por parte de la administración, no es solo que haya volun-
tad política, sino casi voluntad personal de solucionar una 
situación que está sobrevenida a lo que puede ser la propia 
conselleria o el propio Consell .

Por otra parte, las subvenciones para 2017, hemos también 
hecho la oportuna reunión para que no haya ninguna disfun-
ción a la hora de presentarse . Y hemos aumentado el 36% del 
presupuesto .

Creo que esto da muestras de lo que está haciendo este 
gobierno .

Gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, consellera .

Senyories, passem a la pregunta 632, que formula l’il·lustre 
diputat Víctor Garcia al conseller d’economia sostenible .

Té vosté la paraula .

El senyor Garcia i Tomàs:

Gràcies, president .

Senyor conseller, bona vesprada .

Hui li vaig a preguntar al voltant dels pactes territorials 
d’ocupació que, a la fi dels noranta, la Comissió Europea 
va llançar la iniciativa i que havien de servir per a marcar 
les futures línies d’actuació de la Unió Europea en matèria 
d’ocupació .

Es tractava d’iniciatives d’una àmplia concertació destinada a 
reforçar l’eficàcia dels fons estructurals Feder i FSE en matè-
ria d’ocupació a escala local i regional, condicionant l’accés 
als recursos financers externs a l’assoliment del procés de 
cooperació entre una varietat d’actors diferents: adminis-
tracions públiques, agents socials i econòmics, moviments 
ciutadans . . . Es fomentava la coordinació i l’efectivitat dels 
programes .

Aquestes iniciatives, senyor conseller, s’han estés, en accep-
tar-se local com a àmbit territorial apropiat per a fer front als 
problemes de la desocupació i del desenvolupament socioe-
conòmic en general .

Al País Valencià, al llarg dels anys dos mil, es va desenvolu-
par un conjunt de pactes territorials d’ocupació, iniciatives 
supramunicipals de coordinació estratègica que, no obstant 
açò, no han aconseguit els seus objectius per falta de parti-
cipació i compromís per part dels governs autonòmics del 
Partit Popular .

Ja hem vist com, fins a 2015, quedaven molts pocs actius 
d’estos pactes territorials, els quals es quedaven sense sufi-
cient finançament ni ajudes i suport per part dels governs del 
Partit Popular .

La desocupació, senyor conseller, és un dels principals reptes 
a què ens enfrontem i té una incidència territorial molt desi-
gual, pel que és necessària la descentralització política i 
administrativa i una coordinació eficaç de les polítiques 
d’ocupació que coresponsabilitze les diferents administraci-
ons i actors socials i empresarials .

Es poden, així, concentrar i intensificar els esforços en deter-
minades àrees geogràfiques que presenten a l’hora signes 
de dificultat, però també un potencial de creació d’ocupa-
ció, i afavorir així, entre altres qüestions, els nivells d’inserció 
laboral i de formació de les persones aturades .

Al contrari dels governs del Partit Popular, que mai no han 
apostat per l’àmbit local ni en la transferència de competèn-
cies ni en el finançament, el govern del botànic ha reiterat el 
seu suport al municipalisme .

Per tot això, voldríem saber com valora la conselleria 
d’economia sostenible la situació dels acords territorials 
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d’ocupació i quines mesures s’estan adoptant per al seu 
desenvolupament . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Víctor Garcia .

Conseller, té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president .

Senyor diputat .

Senyories .

Política de baix cap a dalt . Política participativa . Política en 
què, en la participació de tots i cadascun dels agents que 
coneixen la realitat territorial, podem fer la vertebració del 
nostre territori, podem cosir el nostre territori .

Aleshores, he de dir-li que la valoració és positivíssima, 
encara que estem d’eixa manera molt incipient encara en 
el projecte que hem anomenat Avalem Territori . Dir-li que 
el programa Avalem Territori és el pla que integra totes 
les actuacions específiques, el desplegament de les quals 
es produeix en el territori a través dels agents i instituci-
ons implicades en el desenvolupament local . I, li reitere, este 
Consell aposta clarament pel local, pel municipalisme .

Fruit del compromís del Consell amb els acords territorials, 
des del Servof, en 2016, es va llançar l’Ordre 12/2016, de 29 
de juliol, que té per objecte establir les bases reguladores que 
han de regir la concessió de subvencions destinades a fomen-
tar els acords territorials en matèria d’ocupació i desenvolu-
pament local sostenible en l’àmbit del nostre territori .

Aquesta ordre va ser desenvolupada mitjançant la resolu-
ció de 13 d’octubre de 2016, per la qual es van convocar les 
ajudes, amb un import global màxim de 3 .307 .000 euros, 
destinades a l’execució dels programes de diagnòstic del 
territori i de projectes experimentals .

Per una part, el programa de diagnòstic del territori és un 
programa de subvencions destinat a la promoció de la realit-
zació d’estudis o diagnòstics que permeten tenir un millor 
coneixement de la realitat socioeconòmica d’un àmbit terri-
torial, amb la finalitat d’utilitzar aquesta informació per al 
disseny i aplicació de les polítiques d’ocupació, açò és: per 
a l’elaboració de plans estratègics d’actuació territorial en 
matèria d’ocupació . En aquest programa s’han concedit 23 
sol·licituds, per un import de mig milió d’euros . És a dir, conei-
xement, rigor, per a evitar l’arbitrarietat .

Per l’altra, el programa de projectes experimentals té per 
objecte fomentar projectes de caràcter innovador o expe-
rimental en l’àmbit de l’ocupació, l’emprenedoria i l’econo-
mia social i el desenvolupament local, a l’hora que han de ser 
coherents amb el diagnòstic previ del territori i sustentar-se, 

així mateix, en una estratègia prèviament consensuada amb 
els actors clau del corresponent àmbit territorial . En aquest 
programa s’han concedit 16 sol·licituds, per un import de més 
de dos milions huit-cents mil euros .

També formant part de l’Avalem Territori, i al llarg de 2016, 
hem desenvolupat altres actuacions, com el programa d’inici-
ativa social, que afavoreix la contractació de persones atura-
des pertanyents a col·lectius vulnerables o de difícil inserció 
laboral . Hem arribat a 475 municipis, amb 23 milions d’euros .

Així com la contractació i manteniment d’agents d’ocupació 
de desenvolupament local . En 2016 va afectar a un total de 
192 municipis, amb 232 ADL mantinguts, per un import de 
3 .250 .000 euros .

I el programa de contractació va afectar un total de 51 munici-
pis, amb 57 ADL contractats, per un import de 375 .000 euros .

Puc assegurar-li que els acords territorials són un pilar fona-
mental en les polítiques actives d’ocupació, perquè connec-
ten amb les necessitats reals de les persones i de les empre-
ses, a l’hora que integren els agents territorials i sectorials, 
fent política de baix cap a dalt per a diagnosticar les necessi-
tats en matèria d’ocupació de manera territorialitzada .

Dir-li que, per a 2017, s’ha dotat la línia d’ocupació social i 
desenvolupament territorial amb més de dènou milions d’eu-
ros, el que permetrà secundar les agències de desenvolupa-
ment local, recolzar el programa d’acords territorials i conti-
nuar amb els programes d’iniciativa social .

I també cal destacar una línia de 300 .000 euros per al disseny 
i l’aplicació d’una metodologia multidisciplinari, des de la 
perspectiva del desenvolupament territorial en l’ocupació, en 
col·laboració amb les universitats públiques, i que ens ajuden 
al desplegament d’Avalem Territori .

Per tant, i per acabar, puc dir-li que la valoració dels acords, i 
ho torne a repetir, els acords territorials d’ocupació, és molt 
positiva, malgrat trobar-nos encara en una etapa inicial .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller .

A continuació, passem a la pregunta que formula la il·lustre 
diputada Teresa García al conseller d’economia sostenible .

La senyora García Muñoz:

Moltes gràcies, senyor president .

Senyor conseller, fa ja algun temps que la relació entre els i les 
consumidores d’energia elèctrica i l’oligopoli de l’energia de l’estat 
espanyol és, com a mínim, tensa . Aquests últims dies hem arribat 
a màxims històrics de cabreig . De cabreig, perquè mentre vivíem 
una ona de fred extrema, resulta que el preu de l’energia ha batut 
rècords, fins a arribar als cent euros per megawatt/hora.


